

INFLUENZA

AUSTRALIA (information dated 15 November 1974). —¹ In Western Australia, an outbreak of influenza-like illness characterized by severe chest pain has attacked 16 students, aged 12 to 16 years, out of 39 in two dormitories of an agricultural school; the school is situated in a town of 3 000 inhabitants 130 kms south of Perth. The outbreak started on 31 October and ended 6 November. Only one of the eight adult staff had any symptoms.

Strains of virus B were isolated from nine of the 13 throat samples taken.

FRANCE (information dated 20 November 1974). — Two strains similar to virus A/Port Chalmers/1/73 were isolated on 15 November from samples taken from an influenza focus in a Parisian institution.

¹ See No. 42, p. 354.

GRIPPE

AUSTRALIE (information en date du 15 novembre 1974). —¹ Dans l'Etat d'Australie occidentale, une poussée d'affections d'allure grippale caractérisées par des douleurs thoraciques importantes, a atteint 16 étudiants, âgés de 12 à 16 ans, sur 39, dans deux dortoirs d'une école d'agriculture; cette école se trouve dans une ville de 3 000 habitants à 130 km au sud de Perth. La poussée commença le 31 octobre et se termina le 6 novembre. Sur huit adultes membres du personnel, un seul présenta des symptômes.

Des souches de virus B furent isolées dans neuf prélèvements pharyngés sur 13.

FRANCE (information en date du 20 novembre 1974). — Deux souches semblables au virus A/Port Chalmers/1/73 ont été isolées le 15 novembre dans des prélèvements qui provenaient d'un foyer grippal observé dans une institution parisienne.

¹ Voir N° 42, p. 354.